



ACTA 06 CPFFM

Data: 02/09/2024

Lloc: Sala de Junes Ajuntament

Hora inici: 19.45 h

Hora finalització: 22.00 h

Hi assisteixen:	S'excusen d'assistir-hi:
Presidenta Eva Martin	Representant de la Parròquia Esteve Ferrer
Representació dels balls Albert Gutiérrez Joan Mas Ricard Vicente Eduard Sentís Josep Clarà	President Comissió sortint Agustí Marcet
Estudioses de la Festa Alba Gràcia Loreto Baqués Àngels Parés	Estudioses de la Festa Joana Fort
Estudiós Model Festiu Penedès Jordi Bertran	
Representant Grallers Albert Soler	
Presidenta de la Comissió Marta Casterad	
Secretari Oriol Julià	

Ordre del dia:

-S'estableix un únic punt de l'ordre del dia consistent en el repàs i la valoració de la Festa Major de Sant Bartomeu 2024

Desenvolupament de la reunió:

1.-S'inicia la reunió amb l'aprovació de la reunió de l'acta anterior (05).

Ningú hi té res a modificar i per tant queda aprovada per unanimitat.



2.- Obre la sessió la Presidenta del Consell del Patrimoni Festiu de Festa Major (Consell a partir d'ara) i regidora de Tradicions i Festes, Eva Martin, fent un repàs del desenvolupament de la festa: La Festa ha anat bé, hi ha satisfacció general, no ha passat cap incident greu. Molta assistència de públic, un nivell semblant al carnaval.

3.- Entrada del Sant; Es comenta especialment l'entrada del Sant al Baluard. La Comissió va decidir tallar l'accés a les persones al Baluard abans de l'arribada del foc per la gentada que hi havia. El tall el van fer la Comissió amb l'ajuda del tècnic municipal, sense l'ajuda de seguretat privada. No va ser fàcil i es va patir per la pressió i la insistència del públic que volia accedir al Baluard. La possibilitat de posar vigilància privada s'havia parlat en una reunió amb policia local, però els vigilants no van aparèixer. Hi ha la percepció general que d'alguna manera s'ha de controlar aquest moment i aquests accés per veure l'entrada del Sant. Es comenta la possibilitat de tallar abans de la pl. de l'Ajuntament. De totes maneres el tall de les escales per part de Policia Local i el tall de l'entrada principal davant dels jardins del Dr. Robert per part de Comissió van funcionar bé. (*1)

4.-Tram en Calma: Es considera que l'experiència va ser bona però que és massa aviat per valorar-ho. Cal millorar la senyalització, es farà una valoració conjunta un cop hagi passat Santa Tecla.

5.- Pastorets

-Van encendre una bengala a la baixada de les escales després del castell de foc. Se'ls havia demanat expressament que no ho fessin. Als versos de l'Hort de Can Falç van anunciar públicament que encendrien la bengala.

-Quan fan el versos a Can Falç el vers del rabadà ha adquirit darrerament un to molt satíric, tipus diables, que no li pertoca.

-Al carrer major un rabadà feia la bota amb samarreta groga.

-Van entrar en un conegut bar del poble fent la Bota a canvi d'una beguda.

Davant d'aquests punt des de la regidoria i en nom del Consell es farà un avís a L'ABPS, que es consensuarà entre tots.

6.- Compliment del protocol - feina del Consell

- Ricard Vicente reclama fer complir el Protocol "que és el motiu pel qual estem aquí", i demana rigorositat en el seu compliment.
- Jordi Bertran opina que cal un diàleg obert amb les colles, cal parlar molt i sobretot no declarar una guerra oberta entre Consell-Comissió i les colles.
- Es parla del consum d'alcohol durant les processons, s'identifica com un tema recurrent, i preocupant però que s'escapa del control del Consell.
- Es parla del Reglament propi de l'Agrupació de Balls Populars, tothom està d'acord que no pot prevaldre per sobre del protocol municipal, però sí que s'aposta per consensuar el tema amb l'ABPS i arribar a acords.



- Tothom entén que el Protocol ha de ser flexible i modificable (el mateix protocol conté els passos a seguir per la seva modificació) però també que no es pot canviar massa sovint i que cal fer un esforç de revisió conjunt i canviar tot el que es vulgui canviar d'un sol cop.
- Es parla de la participació del públic a la festa, i es concreta en el fet que els diables deixin la massa. D'alguna manera ho "prohibeix" la Directiva Europea del Foc del 2010 en el sentit que tothom que participa en una colla de foc ha de passar un curs de CRE (Consumidor reconegut com a Expert). El fet de tirar una carretilla, no vol dir formar part de la colla, però sí que es demanarà als diables sentit de la responsabilitat: no deixar la massa a infants ni menors d'edat, mirar que la persona estigui en ple control de les seves facultats i vigilar en tot moment a la persona a qui se li deixa la massa. El Protocol no entra a valorar aquest tema.
- La presidenta de la Comissió, Marta Casterad, parla de la falta de respecte d'alguns ex presidents/es de Comissió vers la Comissió actual, és una situació difícil i que fa que a vegades se sentin menystinguts.
- Es fa la pregunta de qui convida a les autoritats no locals a l'Ofici i al balcó de l'Ajuntament per la Sortida d'Ofici i qui decideix a qui és convida. És preguntarà. (*2)
- Ricard Vicente proposa mirar d'enaltir més els actes de lliurament de les imatges i de la bandera/penó. Mirar de quadrar millors les músiques per realçar determinats moments, potser mirar de replantejar la disposició dels participants (comissió, banda...) i contemplar la possibilitat de fer un convit general a ex-comissions, ex-pondonistes, ex-pregoners o al mateix Consell. Tenint sempre en compte de tractar-ho amb els representants de l'església i amb la única voluntat de fer més lluiïts aquests actes.

Acords:

- 1- Fer un avís a: ABPS, colla de bastons, colla de pastorets, i a les tres colles de diables, en aquest darrer cas, alhora que se'ls vol demanar responsabilitat si decideixen deixar la massa a algú, també felicitar-los per la millora en la utilització de només carretilles i sortidors en cercaviles i processons.
- 2- Seguir fent reunions una vegada al mes i més sovint si cal, per tal de modificar el protocol en aquells aspectes que es considerin importants i per adaptar-lo més a la casuística que ens trobem al carrer.
- 3- Millorar l'entrada del Sant, tant a nivell de seguretat com de coordinació de tothom que hi participa.

(*1) A la reunió posterior entre Regidoria, Comissió i Policia Local s'acorda que, de cara l'any vinent, s'estudiarà el tema a partir del més de maig-juny en unes reunions prèvies a la Junta Local de Seguretat, proposada per l'Alcaldia, exclusiva de Festa Major.

(*2) Preguntat el Servei de Protocol de l'Ajuntament (qui és qui convida) ens informen que qui decideix sobre els convidats/dades d'àmbit més enllà que el purament local, és l'alcalde/essa. Pot ser que no es convidi ningú, que es convidi i no puguin venir o



que vingui una altra persona en representació (actualment hi ha moltes delegacions).
Depèn de molts factors, del moment polític, etc.

I sense més, es tanca la sessió a les 22.00 h

Sitges, data signatura

Secretari

Oriol Julià Carbonell

Cap del Servei de Tradicions i Festes

Vist i plau

Eva Martin Martinez

Presidenta

JOSEP ORIOL JULIÀ
CARBONELL - DNI
(TCAT)

Signat digitalment per JOSEP
ORIOL JULIÀ CARBONELL -
(TCAT)
Data: 2024.11.11 14:19:13
+01'00'

EVA MARIA
MARTÍN
MARTÍNEZ - DNI
(TCAT)

Signat digitalment per
EVA MARIA MARTÍN
MARTÍNEZ - DNI
(TCAT)
Data: 2024.11.12 20:35:34
+01'00'